

Referat af møde nr. 5
i Lokalbestyrelsen
Tirsdag den 12. september 2023.

Deltagere: Erik Daugaard Jensen, Knud B. Pedersen, Ingrid Prehn, Marianne Wining, Agnes Castella, Louise Mehnke, Henrik Nielsen, Allan Frank-Nielsen, Ove G. Kristensen, Niels Søndergaard, Bjørn Sandberg, Bent Kallemose, Michael Huusom, Flemming Thomsen (referent).

Afbud: Niels Mehnke, Annie Albrecht.

Erik bød velkommen til dagens møde og oplyste, at vi i Ældre Sagen Fredensborg nu er 8299 medlemmer – en tilvækst på 48 siden seneste møde og 377 frivillige – en tilvækst på 4 frivillige.

Tallene viser, at vi stadig får flere medlemmer og nu også flere frivillige.

Møde iflg. DAGSORDEN

1. Knud blev valgt som mødeleder.

Godkendelse af referat fra sidste møde – den 8. august 2023.

Referatet godkendt med en enkelt rettelse til punkt 10: Kassereren.

2. Social-humanitære – Ingrid.

Ingrid omtalte Frivilligdagen den 14. september på Rådhuset med frivillige indenfor det Social-Humanitære område.

- Temadagen for Social Humanitære frivillige – med emnerne Ensomhed og Fællesskab – i Allerød den 5. september havde 46 deltagere, heraf 7 fra vores forening. Emnerne på mødet var: Ensomhed herunder ansøgning om penge til temadage og ”drømmekort”.

Ingrid omtalte også begrebet ”drømmekort” og hun foreslog indkøb af et antal bøger med titlen ”Besøgsvennebog”. Forslaget godkendt.

Temadagen den 5. oktober vedr. Sundhedspolitik i Ældre Sagen. Ingrid nævnte, at hun ikke er til stede ved dette møde. Erik fortalte her om et nystartet Herreværelse andet steds, hvor deltagerne udover sig selv skulle ”medbringe” en (ensom) ven.

- Til mødet i Hillerød den 13. september om Ældre Sagens input om Besøgstjenesten til Sygeplejerske uddannelsen stiller Anne-Lise S. og Ingrid op.
- Michael har udtrykt ønske om hjælp til ”Spis Sammen” arrangementet den 2. november i Egedal Byens Hus. Agnes og Ingrid tilbød at hjælpe.
- Vibeke Brix stopper som kontaktperson vedr. besøgsven – med hund. Men fortsætter som besøgsven – med hund.

3. Motion – Knud

- Knud nævnte, at den nye gymnastik instruktør Connie nu har været på kursus og er klar til at blive involveret i træning af vores medlemmer. Hun møder første gang op i ”Laden”.
- Vi spiller bordtennis på ”Bøgegården” om tirsdagen. Der er vigende tilslutning, Vi Af Annoncerer efter nye spillere i et lokalt Nyhedsbrev.
Vi har et godt samarbejde med bordtennisforeningen i Fredensborg, hvor vi låner foreningens borde. Torben Hansen stopper som aktivitetsansvarlig og erstattes af Lars Aarup og Linda Munck.
- Der indkøbes 2 stk. stativer til musikanlæggene i Laden og Karsemosegård.
- Knud oplyste endvidere, at der på gymnastikholdet fredag i Laden er 55 deltagere. Torsdagsholdet er ikke fyldt helt op.
Brætspil skal annonceres i et lokalt Nyhedsbrev. Og skal lægges på vores hjemmeside.

4. Kreativ - Agnes

Ingen bemærkninger.

5. Spil, sprog og kultur – Annie

Annie var ikke til stede på mødet.

Erik nævnte, at aktiviteten ”Brætspil” nu er på programmet, hvor det finder sted i Byens Hus Kokkedal torsdag i ulige uger fra kl. 13 – 16. Han henviste i øvrigt til annoncen i UgeNyt denne uge.

6. IT – Marianne

- Marianne nævnte, at IT-Cafeen på Græstedgård i efteråret tilbyder kursus i billeder og fotobøger. Hun henviste til annoncen i UgeNyt denne uge.
- I Distriktsmødet i Allerød den 23. oktober for IT supporterne er der på grund af prisstigninger kun plads til 36 personer, hvilket ikke er tilfredsstillende, idet der plejer at være plads til 50. To af vore supportere, der ønskede at deltage, kunne dermed ikke få plads. Det besluttes, at disse supportere deltager som var det et kursus. Vi betaler kursusafgiften 2x400 kr.
- Marianne nævnte også, at hun på næste bestyrelsesmøde vil informere om begrebet ”Dokumentboks”.
- Der var på mødet en kort drøftelse af indhold m.m.i skabene på Græstedgård. Hvem har nøgle til skabene o.s.v. Spørgsmålet drøftes med Jørgen Jakobsen i håb om, at kommunen vil genetablere brugergruppen, der varetager dette område.

7. Rejser – Bent

- Bent nævnte, at der er møde i Rejsegruppen i dag – tirsdag. Der havde af forskellige årsager været problemer med at mødes tidligere.
- I rejsen til ”Regan Vest” i november er der 27 deltagere. Turen gennemføres.
- Rejsen til Rügen i næste uge gennemføres med Ingrid Dahlrot som turguide. Der er 48 deltagere.
- Der arbejdes som tidligere nævnt på en ”Tulipantur” i 2024.
- Kontakt til de omliggende Ældre Sags naboforeninger fortsætter med tilbud om samarbejde. Helsingør har henvendt sig.
- Bent nævnte at der ikke havde været tid til at arbejde med ”Rejse legatet”.

8. Arrangementer og Koncerter – Bent

Bent gennemgik de 3 besøgsarrangementer i Efteråret.

- BaseCamp og Bondebyen i Lyngby den 28. august er gennemført
- Bakkehuset på Frederiksberg den 7. september ligeledes.
- TV2Kosmopol den 11. oktober er udsolgt. Der er venteliste.
- Frivilligfesten på Karlebo Kro den 29. september har pt. 167 tilmeldte plus arrangementsgruppen (max er 200). Kuvertprisen pr. deltager fastsat til kr. 475 inkl. 1 glas hvidvin og 2 glas rødvin. Der vil være diverse lodtrækninger under festen med præmier.
På mødet var der under dette punkt lidt drøftelse af tilmeldingsproceduren.
- Vedr. koncerter i 2024 er der intet nyt. Vi afventer information fra Kommunen om tilskud.
- I slentreturen den 11. september var der 13 deltagere

9. Formandskabet - Erik og Knud.

- Erik indledte med at omtale årets influenzavaccination og hvor vaccinationerne finder sted. Han henviste til seneste referat, hvor stederne og tiderne er omtalt. Ove som er ansvarlig for aktiviteten gennemgik proceduren for hvert enkelt vaccinationssted. Han nævnte, at han mangler et par hjælpere til Kulturstationen, Humlebæk og til Den Gl. Biograf i Fredensborg. Ingrid gav tilsagn om at skaffe et par hjælpere til den Gl. Biograf. Ingen bemandingsproblemer de øvrige steder. Ove henviste i øvrigt til annoncen, som kommer i UgeNyt i denne uge. Tilmelding til vaccinationen er nødvendig.
- Herefter omtalte Erik rekrutteringsugen i uge 40 Ældre Sagen efter nye frivillige. Han uddelte brochurer og plakater til opsætning rundt i kommunen og opfordrede bestyrelsens medlemmer til at hjælpe hermed. Han foreslog, at der til rekrutteringsmødet den 4. oktober fra kl. 15 - 18 i Byens Hus, Egedalsvej 2 i Kokkedal (Multisalen er bestilt) skulle være et antal bestyrel-

sesmedlemmer og/eller frivillige til at agitere for sagen. Louise, Erik og måske Susan står som ansvarlige for arrangementet.

Erik foreslog, at der til mødet opstilles en pølsevogn samt at der serveres øl og vand. Og at der annonceres yderligere for sagen.

I bestyrelsen var der generelt opbakning til initiativet.

- På det seneste bestyrelsesmøde drøftedes en mulig donation af sangbøger til Benediktehjemmet. Sagen ikke afklaret. Ingrid undersøger og vender tilbage.
- Erik orienterede herefter om det kommende generationsskifte i bestyrelsen, hvor bl.a. Allan og Flemming stopper. Leif er stoppet 1. august. Der havde været annonceret efter mulige kandidater til h.h.v. sekretariatsfunktionen, sekretær jobbet og jobbet som lokalredaktør for "Det Sker Lokalt"

Der har meldt sig to kandidater, som begge er velkvalificerede. Det drejer sig om følgende personer:

Vivian Barnekow, som bor i Fredensborg Husene, hvor hun er bestyrelsesmedlem. Hun har arbejdet for WHO og undervist på RUC. Hun har givet tilsagn om, at overtage Sekretariats funktionen efter Allan.

Den anden kandidat er Susan Krogh, som i mange år har været advokatsekretær. Susan har givet tilsagn om at overtage rollen som Lokalredaktør for "Det Sker Lokalt" og sekretær opgaven fra Flemming.

Erik informerer de to kandidater, at bestyrelsen bakker op om deres "ansættelse".

Begge er villige til at stille op til bestyrelsen ved årsmødet i marts 2024.

I øvrigt oplyste Erik, at begge kandidater er inviteret til næste bestyrelsesmøde.

- Punkter i den udsendte Handleplan blev drøftet som følger:

Punkt 1: Vi har ansat 2 kvalificerede frivillige.

Punkt 3: Pixi vejledning version 2 er rundsendt til slutkommentering.

Punkt 7: Se ovenfor under rekruttering.

Punkt 8: Inventarlisten opdateres til endelig version.

Punkt 12: Se punkt 1.

Opdateret Handleplan udsendes.

- Erik nævnte herefter kort "Den usynlige festival", som bev gennemført på kommunens plejehjem. Erik understregede, at selvom det var en anden form for festival end oprindelig planlagt, så havde det været positivt.
- Hvert år i oktober ansøger vi kommunen om §18 midler. Dette vil også ske i 2023 – men under nye betingelser. Louise gav en overordnet gennemgang af de nye regler. Der bl.a. siger, at 50% af puljemidlerne skal gå til de ældre. Desuden er der etableret en ny pulje på kr. 300.000, der går til åbne aktiviteter for ældre. Vi plejer at modtage et tilskud på ca. kr. 100.000 til vores social-humanitære aktiviteter.
- Til slut orienterede Erik, om et godt dialogmøde med bl.a. Bjarne Hastrup, der havde været den 7. september i Ældre Sagen i København. Indholdet af mødet kan tilgås på Frivilligportalen således: Frivilligportalen>Organisationsarbejde>Møder>Dialogmøder>Sept2023.

Knud havde ingen yderligere bemærkninger.

10. Kassereren – Henrik

- Henrik oplyste, at foreningens likviditet fortsat er god. Medlemmer der har tilmeldt sig de forskellige aktiviteter er i gang med at indbetale deres bidrag.
- Herefter omtalte Henrik den årlige ansøgning om tilskud fra ISOBRO. Han vil fremsende ansøgning i oktober og forventer at modtage det sædvanlige tilskud.
- På det seneste bestyrelsesmøde omtalte Henrik den nye betalings procedure, som COOP havde indført. Den nye procedure er imidlertid MEGET bureaukratisk og arbejdskrævende. Henrik kontakter COOP herom og håber på at opnå en mere tilfredsstillende betalingsmåde.

11. Sekretariatet – Allan

- Allan henviste til den tidligere udsendte Brugervejledning for de aktivitetsansvarlige. Vejledningen gennemgås på et af de kommende møder.
- Herefter henviste Allan til status i frivilligrollerne i Listeværktøjet.
- Allan anmoder om at få oplysninger om lokaler, der bookes og ikke anvendes. Overflødige bookninger skal annulleres.

12. Hjemmeside og Nyhedsbreve – Bjørn

- Ove gennemgik oplæg om en ny struktur i vores Hjemmeside. Oplægget gav anledning til en længere debat hvoraf det fremgik, at forslaget bl.a. skal forelægges Ældre Sagen, før det eventuelt kan gennemføres.
Emnet er principielt – og kompliceret -. Det blev besluttet at nedsætte en lille arbejdsgruppe til at behandle emnet. Ove indkalder til møde mellem Bjørn, Niels S, Erik.
- Bjørn udsender Nyhedsbrev om den forestående influenzavaccination.
- Bjørn nævnte i øvrigt, at han deltager i møde i Ældre Sagen næste tirsdag om Nyhedsbreve.

13. Medlemsbladet/annoncering i UgeNyt. Niels M.

- Niels var ikke til stede på mødet. Men der var i øvrigt ingen kommentarer til det seneste medlemsblad.
- Der kommer annonce i UgeNyt i denne uge bl.a. med omtale af Influenzavaccinations kampagnen, Vågetjenesten, kursus i fotobøger og introduktion af brætspil.

14. ”Det sker lokalt”.

- Erik er vikar på området, indtil den nye lokalredaktør kommer på plads.
Der skal udsendes input til næste udgave af ”Det Sker Lokalt” på vej –Erik`s

deadline er på torsdag.

15. Foredrag mv. – Michael

- Michael nævnte, at flere af de berammede foredrag af forskellige årsager er aflyst.
- Kørsel for erfarne bilister gennemføres med 7 deltagere og foredrag om Arveregler med AllianceAdvokaterne gennemføres med 15 deltagere.

16. Orientering fra løbende møderækker mv.

- Erik oplyste, at Forebyggelsesrådet nedlægges med årets udgang.
- Vedr. Mænds Sundhed oplyste Ove, at der kan søges midler fra Ældre Sagen centralt til arrangementer, der vedrører f.eks. Fællesskab for mænd. Herudover intet nyt.
- Vedr. Netværk om nye organisationsformer i ældreplejen oplyste Ove, at han er tilmeldt 4 møder i 2023. Nærmere herom senere.

17. Orientering ÆSU - Erik

- Erik nævnte, at der havde været møde med kommunens Ældrechef Camilla Arent den 7. september. I mødet deltog fra Ældre Sagen Ingrid, Agnes, Bente Hovgård og Erik. Mødet havde været positivt.

18. Arven – Erik

- Organisering af næste års fødselsdagsfest for medlemmerne skal nu til at begynde. Der blev nedsat en arbejdsgruppe til at drøfte og udarbejde detaljerne for forberedelsen af Fødselsdagsfesterne i 2024. Arbejdsgruppen består af: Erik, Bent, Ove, Niels S., Henrik, Knud, Bjørn og Michael. Erik indkalder til første møde. Sidste år gik vi i pressen med fødselsdagsfesterne den 16. november. Erik foreslår en anden tilmeldingsprocedure end "Først til mølle" princippet. Dette drøftes yderligere i arbejdsgruppen.. De ydre vilkår er besluttet – nemlig Konventum og datoerne for festen.

19. Lokal indflydelse – Louise

- Louise gav en overordnet gennemgang af kommunens budget for 2024.
- Ældreområdet gik fri af ubehagelige besparelser, dog er Forebyggelsesrådet og Seniorudflugterne sparet væk.

20. Seniorboliger/bofællesskaber – Louise

-Intet nyt.

21.Velfærdsteknologi – Niels S

- I.a.b.

22.Kontakt til Seniorrådet – Niels S

- Niels S. nævnte, at sidste suppleant nu er indtrådt i Seniorrådet. Ellers intet nyt.

23.Diverse opsamling

- Intet nyt.

24.Eventuelt.

- Marianne omtalte, at det kunne være hensigtsmæssigt at etablere ad hoc grupper til f.eks. IT-Supportarrangementer i Distrikt 9 i Byens Hus, Multisalen i stil med ad hoc grupperne, der hjælper Herre- og Dameværelset. Forslaget overvejes.

Næste møde: Bestyrelsesmøde

Tirsdag den 3.oktober 2023, kl. 9:00 – 12:30.

Multisalen, Egedal Byens Hus, 2980 Kokkedal.